

2022 年 BC 省中小學生中國古典詩詞誦讀比賽成功舉辦

由高貴林孔子學院主辦的 2022 年不列顛哥倫比亞省(BC 省)中小學生中國古典詩詞誦讀比賽於 10 月 1 日至 12 月 30 日舉行。此次活動面向 BC 省所有中小學校在讀學生，以聲音或影像形式展示誦讀者對中國古典詩詞作品的詮釋。參賽選手按照其母語分為漢語母語組和非漢語母語組，並按照年級分組進行評比。

作為高貴林孔子學院的常規項目，本活動受到了 BC 省中小學校師生的熱烈響應。同學們積極參與，盡情展現他們的中文水平和誦讀風采。活動收到近百份參賽作品，涵蓋 K-12 各年級。參賽者自主選取自己喜愛的中國古典詩詞進行誦讀，形式多樣，創意十足。選手們用心地運用自己獨特的聲音創作並呈現中國古典詩詞中脛炙人口的傳世名篇，如：《如夢令》、《靜夜思》、《愛蓮說》、《念奴嬌·赤壁懷古》、《滿江紅》、《木蘭辭》、《小池》等等。同時，選手們還紛紛為自己的詩詞誦讀配上個性化的音樂、服裝、道具和表演，以達成最佳表現。

本次活動採用線上模式進行。參賽選手通過网络平台提交作品，作品評判也通過网络進行。本着公平和公正的原則，活動主辦方邀請了資深中文教師和中文教學研究者共同組成評判小組，對參賽作品進行評分。本次活動最終評選出了 69 份獲獎作品。其中，一等獎 11 名，二等獎 19 名，三等獎 27 名，優秀獎 12 名。所有參賽者均獲得參賽證書，獲獎者獲得獎狀和獎金。有關證書和獎金的頒發事宜，高貴林孔子學院將通過電子郵件與選手聯繫。

2022 Chinese Classical Poetry Recitation Competition for BC School Students

The Confucius Institute in Coquitlam organized the 2022 Chinese Classical Poetry Recitation Competition for BC school students between October 1st and December 30th of 2022. This competition was open to all BC students from kindergarten to grade 12. The purpose of this contest was to motivate the students to show their understanding of Chinese classical poetries through their recitations by using sound recording or video recording. The contest had two categories, heritage and non-heritage. The competition groups were based on the grade levels.

As the annual activity of Confucius Institute in Coquitlam, this contest has been warmly received by BC students and teachers at the schools and many students actively participated in this activity to display their Chinese language ability and their talents. About 100 students registered in this contest from Kindergarten to grade 12. All the participants selected the poems they liked. During the recitations, they recited the poems in their own creative styles. The participants displayed their unique recitations with their special voices and ways. The most famous pieces recited included 《Like a Dream Order》, 《Homesick in Bright Moonlight》, 《The Language of Flowers》, 《Charm of a Maiden Singer Memories of the Past at Red Cliff》, 《Lyrics to the Melody of a River》. Most students carefully chose the beautiful and relevant music as accompaniment and also dressed up with some specially designed costumes to provide the best performances.

This competition was carried out online. All the participants submitted their entries electronically to a designated website, and all the judging was also done online. In order to keep the judging fair and professional, the organizer invited experienced Chinese teachers and experts as the judges. There were 69 winners for this competition. Among them were 11 first prize winners, 19 second prize winners, 27 third prize winners and 12 special prize winners. All the participants will receive participation certificates and the winners will receive award certificates and prizes. Confucius Institute in Coquitlam will email all the participants for the details for the prize and certificate presentation.

2022年BC省中小學生中國古典詩詞誦讀比賽獲獎名單

List of the Winners of 2022 Chinese Classical Poetry Recitation Contest

| 母語組 Heritage Group | | | | | |
|----------------------|--------------------------|----------------------------|------------------------|---------------------|--------------------|
| 一等獎 First Prize | Evelyn Wang 汪靈哲 | Ella Jiang 江正佳 | Elaine Xinyi Gu 顧馨怡 | Maple Zhang 張翕兒 | Jason Yu 于澤雄 |
| | Suris Tan 譚涵月 | January Ruijia Wang 王睿佳 | Joanna Fu 傅佳愛 | | |
| 二等獎 Second Prize | Henry Sun 孫亨力 | Ethan Lin 林泓睿 | Lily Ou 歐芮寧 | Chloe Liu 劉美姿 | Lagay Luan 栾慈慧 |
| | Evan Sun 孫浩駿 | Alysa Zhao 趙婧涵 | Annie Qi 齊玥欽 | Isabella Li 李承佳 | Marcus Tan 譚鈺瀟 |
| | Xingzhi Ella Dong 董行之 | Nathan Sun 孫浩成 | Eric Wang 王奕博 | Mya Bao 鮑美伊 | |
| 三等獎 Third Prize | Ryan Cong Lin 林聰煜 | Irina Jiakuan Lin 林佳萱 | Mason Liu 劉典 | Joanne Qi 齊梓瑜 | Yoyo Lu |
| | Jada Zhou 周櫻 | Tiffany Jiaying Lin 林佳穎 | Catherine Zhu 祝嘉謠 | Summer Young 楊揚善 | Tiffany He 何禹睿 |
| | Yolanda Chen 陳悠然 | Kayden Tan 譚子誠 | Kelly Truong 張家淳 | Coco Lyu | Kevin Wu 吳凱文 |
| | Amy Wren 任軒施 | Crystal Shi 石晶晶 | Colleen Zhang 張家源 | Lily Tang 唐百合 | |
| 優秀獎 Special Prize | Keira Li 李尚怡 | Jenifer Jiahua Dong 董加華 | George Wu 吳佑文 | April Xu 許昕妤 | Natalie Liu 劉美鸞 |
| | Aiden Lee 李逸帆 | Kayden Zhou 周煊博 | Elena Xu 徐芷婷 | Sophia Su 蘇琪越 | |

非母语组 Non-Heritage Group

| | | | | | |
|----------------------|--------------------|----------------------|--------------------|--------------------|----------------|
| 一等奖 First Prize | Amanda Lee 李旭希 | Angelina Yeung | Megan Ng | | |
| 二等奖 Second Prize | Megan Ho | Allie Kim 金世潏 | Krisalyn Yeung | Eddie Chen | Claire Cassady |
| | Lauren Lee | | | | |
| 三等奖 Third Prize | Cadence Lui 吕永琪 | Kisa Anazawa 穴澤月咲 | Ilene Malek 麦爱玲 | Mika Shoji 正司美佳 | Yeonsoo Lee |
| | Amanda Eng | Georgia Reynolds | Isabelle Park | Lina Deyrmenjian | |
| 优秀奖 Special Prize | Leah Tran 陈倩怡 | Soleil Duval | Tasha Cheung | | |